
 

 

V minulosti, teraz, aj v budúcnosti budú chvíle či situá-
cie, ktoré bude ťažké posúdiť. Posúdiť tak, aby sme jasne 
povedali, či je to správne alebo nesprávne. Či krok, ktorý 
plánujeme, je dobrý alebo zlý. Ublíži alebo pomôže. Po-
slúži, alebo bude rúcať. Tieto zápasy iste prežívame, aby 
sme dokázali žiť, aby nám to prinieslo prospech. V prípade 
uvažovania napríklad presbyterstva CZ - uvažovanie má 
byť v prospech CZ. Nie je to 
jednoduché. Zároveň však je 
treba povedať, a to je dôvod 
môjho písania, že to nie je ani 
ťažké. „Odpovedal im Ježiš: 
Blúdite, pretože nepoznáte Pís-
mo ani moc Božiu.“ Mt 22:29 
 Pán Ježiš takto odpovedal na 
otázku sadukajov. Nechcem 
prirovnávať niekoho ku sadu-
kajom, len ponúknuť myšlien-
ku, aby, ak sa vám dostane ne-
jakej otázky zo života, ste do-
kázali odpovedať. Na základe 
toho čo Pán Ježiš povedal, je 
možné povedať, že to nie je 
jednoduché, ale ak poznáme 
Písma, tak zároveň jedným dychom ako kresťania povie-
me: Nie je to ťažké. Poznajúc a poznávajúc Boha skrze 
Slovo - „Duch je, ktorý obživuje, telo nič neosoží. Reči, 
ktoré som vám hovoril, sú duch a život.“ J 6:63   

Múdrosť od Boha je pre život a to pre život večný. Bo-
ha môžeme spoznávať všade. On stvoril more, zem, 
i všetko čo živé je. Jeho dielom sú hlbiny, i končiare Jeho 
sú. Poznáme to z krásneho predspevu. To spoznávame, 
vidiac zákonitosti, ako v prírode, tak aj v správaní ľudí. 
Reakcie na rôzne situácie, ktoré prežívame, hľadiac na ne 

cez znalosť Boha, znalosť Písma, je niečo, čo nám zjedno-
duší uvažovanie. Aj reakcie na rôzne situácie, na ktoré 
mnohí očakávajú, aby dokázali, že nie sme až takými kres-
ťanmi, ale aj na to, aby sa dozvedeli o Bohu, o večnom 
živote. Na to budeme pripravení a Boh nás môže použiť 
práve v takých situáciách. Budeme Mu dobrými svedkami. 
To predsa chceme. Lebo vieme, komu sme uverili. Spolo-

čenstvo veriacich takéto mož-
nosti poskytuje. Pravidelná 
účasť na službách Božích, káz-
ne, modlitby, piesne, rozhovory. 
Rôzne podujatia organizované 
cirkevným zborom, seniorátom, 
dištriktom, aj celocirkevné. 
Všade tam môžeme vidieť 
a spoznávať Boha, všade tam 
môžeme vydávať svedectvo 
o tom, komu patríme, kam sme-
rujeme – teda kto sme. Vidieť sa 
v spoločenstve, povzbudiť sa 
a kráčať vo viere každodenným 
životom. V osobnom duchov-
nom raste, v osobnom vzťahu 
s Pánom Ježišom, s Bohom.  

Nemusíme blúdiť, neblúdime, lebo poznáme Písma. 
Túžime viac a viac poznať Pána, Cestu, Pravdu i Život. 
Aby sme nezblúdili, ale aby sme žili. A ešte niečo 
z Malého katechizmu Martina Luthera: „Pamätaj, že máš 
sviatočný deň svätiť! Čo to znamená? Máme sa Pána Boha 
báť a Ho milovať, aby sme nepotupovali a nezanedbávali 
slovo Božie a jeho kázanie, ale aby sme ho pokladali za 
sväté, radi ho počúvali a jemu sa učili.“ 

 
Ján Brozman – zborový dozorca 
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Ordinácia 
 

Pojem „ordinácia“ by sa dal najjednoduchšie preložiť ako 
vysvätenie za kňaza. Teda vyslanie do duchovnej služby. V našej 
cirkvi môže byť ordinovaný človek, ktorý ukončil vysokoškolské 
teologické vzdelanie a urobil kaplánsku skúšku. Teologická fa-
kulta v Bratislave je súčasťou Univerzity Komenského a môže na 
nej študovať každý, kto urobí prijímacie skúšky. Teda aj človek 
iného vyznania alebo dokonca ateista. Po ukončení vysokej školy 
dostáva titul Magister teológie. Neznamená to však, že musí 
pracovať v cirkvi a že musí byť z neho kňaz. Ak sa však pre 
prácu v našej cirkvi rozhodne, požiada zbor biskupov 
o kaplánsku skúšku. Pri tejto skúške sa robí výber, či kandidát 
spĺňa podmienky služby. Berú sa do úvahy vyjadrenia duchov-
ných správcov, ktorí ich viedli počas 5 rokov. Je potrebné doložiť 
vyjadrenie zborového farára, od ktorého teológ pochádza, 
a takisto aj vyjadrenie dištriktuálneho biskupa. Až po absolvova-
ní kaplánskej skúšky nasleduje ordinácia, teda vysvätenie za 
kňaza. Teológ, ktorý je študentom teológie, alebo už ukončil 
vysokú školu, môže odbavovať bohoslužby, ale nemôže vykoná-

vať všetky funkcie farára, ako sú - samostatné prisluhovanie VP, 
nemôže posväcovať chlieb a víno pri VP, dávať rozhrešenie, 
nemôže krstiť (vo výnimočných prípadoch môže pokrstiť každý 
konfirmovaný kresťan), ani konfirmovať. Tieto úkony môže 
robiť až po ordinácii. 

Ordináciu vykonáva vždy biskup s dvoma asistentmi. Začína 
sa ordinačným príhovorom a ordinačnými otázkami, nasleduje 
vyznanie viery a potom predpísaný sľub. Ordinandi pritom majú 
položenú pravú ruku na Biblii a na ľavej ruke zodvihnuté tri 
prsty. Je to sľub o tom, že sa budú verne držať Božieho slova, že 
budú vykonávať svedomite a poctivo svoju službu a dodržiavať 
pritom cirkevnú ústavu. Potom už nasleduje vyhlásenie za kňa-
zov Evanjelickej cirkvi a osobné požehnanie. 

Úplne samostatnou kapitolou je ordinácia žien. Aj v našej 
cirkvi sa táto diskusia viedla niekoľko desaťročí. Majú, či nemajú 
byť ženy ordinované. Podľa apoštola Pavla by mala žena 
v zhromaždení mlčať. 

Realita v našej spoločnosti je však iná. Ženy - kazateľky sú 
vernými služobníčkami na vinici Pánovej.  

Jaroslav Petro 

Viete o tom, že... 

Letné tábory 

Denný detský tábor 2008 
 
V dňoch 14.- 18. júla sa uskutočnil opäť, po ročnej prestávke, 

prázdninový detský tábor. Tábor sa konal tak ako aj pred dvoma 
rokmi v ekumenickej spolupráci s Rímskokatolíckou farnosťou. 
Celý tábor bol zameraný na obdobie, v ktorom žil Nehemiáš. 
Každé ráno sa deti schádzali 
o 8:00 do Kultúrneho domu 
v Kysaku. Program začínal hra-
mi, potom bola biblická štúdia 
a samozrejme nechýbal ani vý-
borný obed. Jedlo nám pripravo-
vali ochotné tety - dobrovoľníč-
ky. Na deti dozerali a starali sa 
o nich mládežníci z oboch farnos-
tí pod vedením brata farára Jaro-
slava Petra. Aj keď nám počasie 
príliš neprialo, prežili sme pekný 
týždeň v Pánovej blízkosti. 
V piatok, pri ukončení tábora sme 
rozdali deťom hračky, ktoré sme 
dostali od sponzora a nejaké tie 
sladkosti.      

Na záver by som chcel poďakovať všetkým, ktorí sa akokoľ-
vek podieľali na tohtoročnom tábore. 

Peťo Székely 
 
 

Máš to zadarmo?! 
 

Tento rok naša mládež zažila niečo nové. Cítili sme povolanie od 
Boha do prípravy letného tábora a tak sme sa do toho aj s rados-
ťou dali a tu sú naše výsledky. Samozrejme, že je to len môj 
subjektívny pohľad, ale dostala som povolenie od mládeže hovo-
riť v mene všetkých nás. Tak v prvom rade by sme sa určite 
chceli poďakovať Bohu za Jeho prítomnosť, požehnanie a ochra-
nu vo všetkom, čo sme robili. Mohli sme vidieť veľa Jeho zázra-
kov a aj Jeho veľkú moc, ktorá je nad všetky ľudské, čo sme 
mohli aj tam pociťovať. A samozrejme by som sa chcela poďa-
kovať aj zboru za podporu a aj nášmu geniálnemu pánovi faráro-
vi, ktorý sa aj aktívne zapájal, z čoho sme mali všetci obrovskú 
radosť a aj takto sa mu chceme ešte raz poďakovať.  

Takže, tento náš výlet sa uskutočnil 16.- 20. augusta v dedin-
ke Lesnica, ktorá sa nachádza pri Pieninách, ale dosť už bolo 
zemepisu. Ako ste si mohli všimnúť, tak celý náš výlet sa niesol 
pod znamením vety Máš to zadarmo?!, na ktorú sme hľadali 
odpoveď. Môžem povedať, že tú odpoveď sme aj našli a pravda 
je taká, že to máme zadarmo a nie len my, čo sme boli na výlete, 

ale každý jeden z nás a to, čo 
máme zadarmo je Božia láska, 
odpustenie, prijatie a spasenie. 
Avšak aj nám ostáva jeden krok a 
to je poprosiť o to. A aby tento 
môj pohľad nebol až taký subjek-
tívny, rozhodli sme sa poprosiť 
jedného z účastníkov, aby tiež 
prispel svojimi dojmami. 

July 
 

Tohtoročný výlet s týmto názvom 
bol pre mňa nezabudnuteľným 
zážitkom. Zúčastnilo sa ho kopec 
ľudí z ktorých som takmer polovi-
cu nepoznala. No časom som 

zistila, že sú veľmi priateľskí a prijali ma medzi seba. Každý 
jeden z nich má obrovské srdce. Musím priznať, že som veľmi 
rada, že som svoj voľný čas mohla stráviť na tomto výlete. Bol to 
čas, kedy som si uvedomila, že sú pre mňa veľmi dôležití moji 
priatelia. Leto bolo pre mňa veľmi výnimočné aj vďaka tomuto 
výletu. Bol to môj prvý výlet s týmito ľuďmi, takže som mala 
trošku premiéru. Na výlete som sa neuveriteľne zabávala najmä 
pri hrách, ktoré sme hrávali. Najviac zo všetkých hier sa mi páči-
la hra, pri ktorej sme boli rozdelení do piatich družstiev. Pri tejto 
hre bolo určených šesť stanovíšť. Vždy sme ako družstvo dostali 
na prvom stanovisku úlohu a nasledovne sme ju na jednom z 
piatich stanovísk museli splniť. Síce naše družstvo skončilo až 
tretie, ale naučila som sa aké dôležité je držať vždy pokope. Ten-
to výlet neznamenal pre mňa len zábavu, ale v skutočnosti som 
sa aj veľa vecí naučila a samozrejme by som prostredníctvom 
tohto článku chcela poďakovať naším kuchárkam, ktoré nám 
stále navarili chutné jedlo a ten kto tam nebol môže fakt ľutovať, 
že to nemohol ochutnať. Jediné čo sa mi na výlete nepáčilo bolo, 
že bol taký krátky, ale už teraz sa teším na budúci. 

Bibka 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Zlatá svadba 
Imrich Mazák a Emília Mazáková 

Blahoželáme! 
 

1.10.2008 – 31.12.2008 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Našim jubilantom srdečne blahoželáme a prajeme im Božie požehnanie! 
(Ak tiež patríte medzi jubilantov, no nenašli ste sa v tomto zozname, povedzte to svojmu presbyterovi, prípadne dajte 
nám to vedieť na faru. Môže to znamenať, že nemáme váš evidenčný list.)  
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Pozor – Pozor – Pozor – Pozor – Pozor – Pozor – Pozor – Pozor – Pozor 
 

⇒ V priebehu mesiaca október by mala prebehnúť výmena okien na kostole v Obišovciach 
⇒ Pripravujeme sústredenie konfirmandov (konfirmandská víkendovka) v termíne 7. - 9.11.2008  
⇒ Žatva spevokolov - 25. októbra 2008 v Budimíri 
⇒ V Košickom senioráte máme nového duchovného. Je ním Milada Krížová, zatiaľ je námestnou farár-

kou v Gelnici 
⇒ 20. nedeľu po Sv. Trojici bol na zborovom konvente Cirkevného zboru Evanjelickej cirkvi augsburské-

ho vyznania na Slovensku Obišovce zvolený Mgr. Jaroslav Petro za zborového farára. Inštalácia 
zborového farára sa uskutoční 26.10.2008 o 9:30 v Obišovciach 

Ordinácia novokňazov v Spišskej Novej Vsi  

70 rokov 
Ján Pangrác, Drienovská Nová Ves 122 

Juraj Kostár, Trebejov 44 

50 rokov 
Božena Macková, Kysak 197 

Ing. Viera Janíková, Obišovce 17  

85 rokov 
Mária Kosturková, Kysak 62  

Andrej Čontofalský, Lemešany 153  

2. august 2008. Deň ako každý iný v roku. Nie však pre Evanje-
lický cirkevný zbor v Spišskej Novej Vsi a nie pre 11 študentov, 
ktorí ukončili štúdium na Bohosloveckej fakulte UK v Bratislave. 
Pre nich to bol deň, ktorý ostáva vrytý v pamäti po celý život. 
V tento deň boli totiž títo študenti ordinovaní za novokňazov  Evan-
jelickej cirkvi a. v. na Slovensku. 

Do kostola, ktorý sa ešte opravuje, vstupuje sprievod vedený 
biskupmi: Miloš Klátik – gen. biskup ECAV, M. Krivda – biskup ZD 
a S. Sabol – biskup VD, aby vykonali akt ordinácie novokňazov. 
V sprievode kráčajú tiež dozorcovia: P. Delinga – gen. dozorca 
ECAV, V. Daniš – dozorca ZD a J. Brozman – dozorca VD. Za nimi, 
plní vzrušenia z nasledujúceho sľubu idú mladí novokňazi. Sprievod 
uzatvárajú bratia farári, ktorí už pôsobia v jednotlivých CZ a ktorí 
vedia, že kňaz musí byť skutočný kresťan, patriaci hlave cirkvi          
- Ježišovi Kristovi. 

Domáci brat farár Jaroslav Matys otvára slávnosť privítaním 
všetkých prítomných a z jeho hlasu cítiť radosť, že práve v tomto 

chráme bude ordinácia novokňazov. Novokňazov, ktorí nám dodáva-
jú odvahu a sú dôkazom, že naša evanjelická cirkev žije a rastie. 

Spovedný príhovor predniesol gen. biskup ECAV Miloš Klátik 
a zároveň vyslovil želanie, aby modlitby novokňazov boli obsahovo 
podobné modlitbám publikána a to nielen teraz, ale aj v ďalšom ich 
pôsobení, aby sa nechválili tým čo urobili pre našu cirkev a pre ve-
riacich, lebo Pán cirkvi najlepšie vie, čo kto a ako robí. Po Večeri 
Pánovej nasleduje ordinačný príhovor biskupa VD Slavomíra Sabola, 
ktorý vykonal aj samotný akt vysviacky novokňazov. Vyzýva ich, 
aby sa Slovo Božie stalo pre nich každodenným prameňom duchov-
ného poznania a sily a nie pracovným nástrojom. Na záver svojho 
príhovoru ich ,,poručil Pánovi a slovu Jeho milosti“ s dôrazom, že 
cirkev nestojí na človeku a aby si nikdy nenamýšľali, akí sú šikovní, 
čo všetko už dokázali, alebo že bez nich to nepôjde. Potom všetci 
novokňazi položia prsty jednej ruky na Bibliu, biskup ich vyzýva na 
zdvihnutie troch prstov druhej ruky a zložia slávnostný sľub. 

(pokračovanie na strane 4) 

55 rokov 
Mária Ferencová, Obišovce 79 
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História evanjelického cirkevného zboru v Obišovciach (2. časť) 

Evanjelická fara v Obišovciach 
 
Pôvodná fara bola drevená a stála neďaleko kostola v Čopovej 

záhrade, ktorá potom vyhorela. Ďalšia budova, v ktorej bola fara, 
bola skladom a kanceláriou banskej spoločnosti, ktorá ťažila železnú 
rudu. Bola to prízemná budova spojená s kantorským bytom 
a školou, pristavenou v r. 1927. 

V r. 1935 počas pôsobenia seniora Štefana Englera a pod vedením 
murárskeho majstra Majzlíka sa na starých základoch vybudovalo 
poschodie s miestnosťami, ktoré slúžili ako byt pre farárov. Za pôso-
benia seniora L. Fričovského a zb. dozorcu J. Rybárika sa previedli 
opravy na starej fare, ako aj inštalovanie ústredného kúrenia. V r. 
1989 sa do farskej budovy zaviedol plyn. 

Od r. 1995 sa začali prípravy na stavbu novej 
fary. V r. 1996 bol položený základný kameň, ktorý 
posvätil br. senior Igor Mišina z Rankoviec. Na 
čele stavebného výboru pri stavbe novej fary bol 
zvolený Imrich Mazák. 

Financie na stavbu sa získali sčasti predajom 
dreva z farského lesa. Rozbehla sa iniciatíva 10.000 
korún na novú faru z iniciatív br. seniora Fričov-
ského. Takisto sa vykonala zbierka 1000 korún na 
člena zboru. Členovia presbyterstva tiež prispeli 
zbierkou po 1000 korún. Brat senior Fričovský sa 
zaslúžil aj o nenávratnú výpomoc z Partnershilfe zo 
SRN, ktorá činila dvakrát po 25.000 DM. Takisto 
sa konala zbierka po okolitých cirkevných zboroch, 
ktorá vyniesla vyše 40.000 korún. Odpredali sa aj 
cirkevné pozemky vrátené reštitučným zákonom. 
Pôžičkou nám prispel aj cirkevný zbor v Košiciach. 

Posviacka novej fary bola 5. júna 2004 bratom biskupom Igorom 
Mišinom a br. seniorom Samuelom Linkeschom. Na tejto oslave boli 
prítomní aj bývalí farári: sen. L. Fričovský, sen. C. J. Žiak, M. Sokol, 
J. Gajdoš. 

 
Farári pôsobiaci Obišovciach: 
 
Záznamy o pôsobení jednotlivých bratov farárov sú kusé, lebo 

archív bol v čase I. sv. vojny poškodený. 
Ján Sohulek – 1787-1816. Prišiel z Veličnej, inštalovaný bol 

biskupom Nicolaim 5.8.1787. Zomrel v Obišovciach v r. 1816. Počas 
jeho pôsobenia bol postavený kostol. 

Daniel Halbsuch – 1816-1818. Pochádzal z Kunovej Teplice na 
Gemeri. Zomrel 8.7.1818 v Obišovciach. 

Karol Peter Komjacký – 1818-1821. Bližšie údaje nie sú známe. 

Pavel Zimmermann – 1821-1825.  Pochádzal z Vyšnej Kamenice. 
Matej Lojko – 1825-1826. Prišiel z Pozdišoviec, kde bol kaplá-

nom. Po piatich mesiacoch sa vracia naspäť do Pozdišoviec. 
Imrich Felix – 1826-1827. Bližšie údaje nie sú známe. 
Ján Pankuch – 1827-1862. Zomrel na dôchodku v Kysaku v r. 

1873. 
Ľudovít Brocken – 1863-1866. Bližšie údaje nie sú známe. 
Pavol Ostermann – 1866-1869. Odišiel do Rankoviec. 
Friedrich Fizely – 1869-1895. Zomrel v Obišovciach 3.3.1895. 
Ján Zeman – 1895-1911. Prišiel z Marhane. 
Ján Hysko – 1911-1919. Za jeho pôsobenia bola postavená veža 

ku kostolu v Obišovciach. Odišiel do Prešova na gymnázium za 
profesora. 
Gustáv Pogáň – 1920-1926. Prešiel za administrá-
tora do Prešova a potom za farára do Žehne. 
Gustáv Hojšo – 1927-1929. Prišiel zo Švedlára, 
zomrel 19.9.1929. 
Štefan Engler – 1930-1955. Počas jeho pôsobenia 
bol vybudovaný kostol v Kysaku a nadstavba fary 
v Obišovciach v r. 1935. 
Ctibor Ján Žiak 1955-1962. Rodák z Pozdišoviec. 
Prišiel z Košíc, kde bol kaplánom. Odišiel do SNV 
za námestného farára. 
Milan Sokol – 1962-1968. Prišiel z Iliašoviec, kam 
sa potom vrátil, odtiaľ odchádza do Žaškova. Počas 
jeho pôsobenia bola pristavaná sakristia v Kysaku. 
Ladislav Fričovský – 1968-2001. Prišiel 
z Chmeľova. Počas jeho pôsobenia bola pristavaná 
veža k modlitebni v Trebejove, vybudovala sa nová 
fara v Obišovciach. 

Po odchode brata seniora Fričovského nastala doba bez kňaza 
a na bohoslužby chodili striedavo bratia farári z Košíc – Hreško, 
Kocka, Linkesch a iní. Najviac sem chodil br. Dušan Havrila, ktorý 
náš cirkevný zbor administroval. 

Branislav Matejka – od októbra 2002 do 10.1.2004. Prisťahoval 
sa s manželkou do Obišoviec zo Štrby. 

Daniel Mišina – prišiel do Obišoviec 10.1.2004. Inštalovaný bol 
21.10.2004. Počas jeho pôsobenia bola zaregistrovaná nezisková 
organizácia Karmel. Získalo sa 50.000 Sk z programu Eurotel, zria-
dila sa mládežnícka klubovňa v budove novej fary, zaregistrovala sa 
internetová stránka, zariadil kolaudáciu novej fary, opravil sa kostol 
v Kysaku, začal sa vydávať časopis Pútnik a veľa iných potrebných 
vecí pre náš cirkevný zbor. V r. 2007 odišiel na vlastnú žiadosť.  

 
Výber z kroniky nášho zboru pripravil D. Kosturko 

(dokončenie zo strany 3) 
Nasleduje pozdrav gen. dozorcu ECAV Pavla Delingu, ktorý ich 

upozorňuje, že ich úloha v cirkvi nebude ľahká, ale ak nebudú brať 
svoje povolanie ako službu a stane sa pre nich zamestnaním, budú sa 
od veriacich vzďaľovať. K ordinovaným novokňazom sa prihovoril 
aj dekan EBF UK v Bratislave Ondrej Prostredník, ktorý poďakoval 
všetkým pedagógom, ktorí ich učili spoznávať  Slovo Božie. 

Modlitbou za ordinovaných sa prihovoril Ján Molčan a ďakoval 
za vedenie a silu počas štúdií rodičom, blízkym, cirkevným zborom 
a všetkým tým, ktorí im dodávali energiu na ich ceste v doterajšom 
živote. Záverečná liturgia v prevedení Júlie Štofanovej a Tomáša 
Germana ukončila túto významnú slávnosť. Členovia domáceho 
cirkevného zboru pozvali všetkých zúčastnených na malé občerstve-
nie. 

Nás, členov cirk. zboru Obišovce najviac teší to, že jedným 
z ordinovaných bol aj Tomáš German, ktorý vyrastal v Kysaku. Po 
štúdiu na strednej škole, vedený vplyvom seniora Ladislava Fričov-
ského odhodlal sa na štúdium teológie. Text, ktorým bol ordinovaný 
je napísaný v 2Kor, 6. kap. verše 3 a 4: Nikomu v ničom nedávame 

pohoršenie, aby naša služba bola bez hany, ale vo všetkom sa pred-
stavujeme ako Boží služobníci a v Mat 10, verš 32: Preto, ktokoľvek 
vyzná ma pred ľuďmi, toho vyznám aj ja pred svojím otcom, ktorý je 
v nebesiach. 

Po slávnosti vysviacky nasledovali rozlúčkové služby Božie 
v Obišovciach, spojené s Večerou Pánovou, ktoré viedol náš Tomáš. 
Na týchto bohoslužbách ako aj na samotnej ordinácii bola prítomná 
aj Fenecia Homan – Niša z USA, ktorá bola hosťom v našom cirk. 
zbore počas pôsobenia farára Daniela Mišinu a teraz sama študuje 
teológiu. Tomáš vo svojej modlitbe ďakoval všetkým tým, ktorí mu 
akokoľvek pomohli v jeho štúdiu a prosil, aby sme aj my svojimi 
modlitbami prosili nášho nebeského Otca, aby aj naďalej viedol jeho 
kroky na novonastúpenej ceste, aby mu pomáhal v rozširovaní Slova 
Božieho a zveľaďovaní našej cirkvi. 

S Tomášom sa tiež rozlúčil aj cirk. zbor v Košiciach, kde doteraz 
býval. Na tejto slávnosti, čo je na škodu, bolo prítomných len málo 
členov nášho zboru. Náš Tomáš teraz pôsobí v Turčianskom seniorá-
te ako kaplán a býva v Blatnici.    

(napísal D. Kosturko) 



 

 

Ak to nie je tajomstvom, kedy a kde ste sa narodili? 
Môj život je spojený s riekou Hornád a s krásnymi údoliami, kto-

rými preteká. Pochádzam z obce Hranovnica, ktorá sa nachádza 
v údolí rieky Hornád, ktorý má ešte len prvé kilometre svojej púte. 
Z tohto údolia sa rozchádzajú tri pohoria. Na sever od Hranovnice sa 
vypínajú naše Vysoké Tatry. Na západ od nej sú to Nízke Tatry 
s Kráľovou Hoľou a na východ Slovenský raj. Všade je to 
z Hranovnice 10 – 15 km. No narodil som sa v Spišskej Sobote, ktorá 
sa neskôr stála súčasťou Popradu, ale 29.03.1956 keď som sa narodil 
ja, Poprad ešte nemal nemocnicu. Tú postavili až o dvadsať rokov 
neskôr a ja som čakať nechcel. Po skončení prvého ročníka základnej 
školy sme sa presťahovali do Košíc. Hornád vtedy ešte pretekal 
stredom mesta. Bolo to v roku 1963. 

Kde ste študovali a kedy ste boli ordinovaný za farára. 
Základnú školu a Gymnázium Šmeralova (teraz Poštová) som 

vychodil v Košiciach. Po dvoch rokoch vojny som bol v roku 1977 
prijatý na Cyrilometodejsku bohosloveckú fakultu v Bratislave 
a 13.06.1982 som bol ordinovaný za kňaza. Kňazská vysviacka bola 
v Banskej Bystrici. Nastaval odmäk v totalitnom systéme a my sme 
boli prví absolventi, ktorí mali vysviac-
ku na troch miestach: Bratislava, Nitra 
Banská Bystrica. 

Mali ste v rodine farára alebo čo 
vás viedlo k štúdiu v seminári? 

Nie, v rodine sme nemali farára, 
aspoň o tom neviem. Nevedeli to ani 
moji starí rodičia, ale ani ich starí rodi-
čia.  

Čo ma viedlo k štúdiu v seminári? 
Tajomstvo. Je to aj pre mňa tajomstvo. 
Asi tak, ako je pre nás tajomstvom 
láska medzi dvomi mladými ľuďmi. 
Prečo práve títo dvaja, prečo jeden 
z nich netvorí dvojicu s niekým iným. 
Boh ich spojil cez lásku a oni sa mu 
dali viesť. Kristus si povoláva svojich 
služobníkov a tak volanie, ktoré som 
v sebe cítil a možno som mu aj niekedy 
vzdoroval, nakoniec som sa mu dal 
viesť. 

Určite máte krédo, ktorým sa riadite na svojej kňazskej drá-
he. Mohli by ste ho našim čitateľom povedať? 

Dalo by sa vyjadriť slovami sv. Jána zo začiatku jeho Evanjelia: 
Jn 1,9 „ Pravé svetlo, ktoré osvecuje každého človeka, prišlo na svet. 
Bol na svete a svet povstal skrze neho...“ 

Kristus, ako Svetlo sveta ponoreného do tmy zloby, bludu 
a hriechu. Náš večný život v Božom kráľovstve bude prebiehať ne-
ustále v prítomnosti Svetla – Boha – Krista. Mojim krédom je: už tu 
na zemi  snažiť sa žiť vo Svetle Kristovej pravdy. Vyhýbať sa životu 
v tme. Ťažko bude človeku po príchode do Božieho kráľovstva,  
pozerať sa na Boha z tváre do tváre, pozerať do Svetla keď celý život, 
alebo väčšinu života prežil v tme. Je to niečo podobné, ako keď vyjde 
človek z tmavej miestnosti na silné svetlo, žmúri oči, zakrýva si ich 
a odvracia tvár. Keď je na svetle dlhšie, nič podobné nerobí. Človek, 
pri prechode do božieho kráľovstva urobí čosi podobné, ak nežije vo 
Svetle Božej pravdy a zrazu sa pred ňou objaví, odvráti sa. Odvráti sa 
v zahanbení, že odmietal Boha - Svetlo - Pravdu - Lásku a odvráti sa 
navždy. Snaha o život vo Svetle Kristovej pravdy a napomôcť šírenie 
tohto Svetla do tmy, ktorá nás obklopuje to je moje krédo.  

Ktorý je váš najobľúbenejší žalm?  
Žalmy sú dennou potravou, pre nás kňazov. Modlíme sa ich ráno, 

napoludnie aj večer. V priebehu štyroch týždňov sa ich pomodlíme 
skoro všetky. Od svojej kňazskej vysviacky som sa ich modlil už 
mnoho krát. Je v nich život a vzťah. Život človeka, každého, lebo 
všetci zažívame radosti a smútok, obdobia pokoja a obdobia sklama-
ní, obdobia keď vďaka prevažuje nad prosbou inokedy by sme chceli 
prosieb vypovedať viac. No vždy je oslava Boha,  učíme sa ho chvá-
liť tak v príjemných ako aj ťažkých ba niekedy až neznesiteľných 
životných situáciách. Žalmy sú naozaj denným pokrmom, ktorý mi 
pomáha rozvíjať vzťah s Bohom a s blížnymi. Ťažko je mi povedať, 

ktorý je najobľúbenejší. Možno Žalm 23 (22) Pán je môj Pastier, no 
určite ten, ktorý sa práve modlím. 

Počas Vášho pôsobenia ste zažili iste veľa humorných príhod. 
Na ktorú si najradšej spomínate? 

Samozrejme sú aj také chvíle v živote kňaza a nie je ich málo. No 
mám jednu ktorú spomínam skoro stále. Je z vyučovania nábožen-
stva. V bývalej farnosti sme mali početnú rómsku komunitu. Pripra-
voval som ich špeciálne na hodinách náboženstva. Preberali sme 
Desať Božích príkazov. Dal som sa ich naučiť. Pri skúšaní na ďalšej 
hodine jeden chlapec prišiel taký hrdý dopredu ako sa on všetko pek-
ne naučil a začal sypať. Prvé, druhé, tretie a štvrté takto: „Cti otca 
tvojho i matku tvoju!“ 

Ak by bolo možné zvolili by ste si ešte raz toto povolanie? 
Neverím v reinkarnáciu, ale ak by som mal takú možnosť, vždy 

by som sa chcel dať viesť Duchu Božiemu. Ak by ma viedol znovu 
cestou kňazského života asi by som súhlasil. Záleží od toho, čo by 
chcel Boh a ako by som bol vnímavý k jeho hlasu a nakoľko by som 
bol ochotný podľa neho konať. Bol by som rád, keby sa mi to dobre 
darilo v tomto jednom živote.  

Máte pri svojej každodennej práci aj 
dajakého koníčka? 
Mám ich viac no najväčší problém je 
čas. Rád chodím do hôr, rád cestujem 
a poznávam pre mňa nové krásy či už 
ako Sporiteľské dielo Božie, alebo 
výtvor ľudskej fantázie, umu a rúk. 
Mám rád umenie, hudbu, maliarske 
umenie, rád si pozriem pekný, myslím 
tým hlboký film, ktorý má v sebe neja-
ký pozitívny odkaz, ktorý pomáha 
človeku dozrievať. 
Ako trávite svoj voľný čas, ak, prav-
da, nejaký máte? 
Ťažko definovať voľný čas v našom 
prípade. Už na fakulte nám hovorili že 
kňaz je neustále v službe aj keď spí aj 
keď športuje aj keď pozerá televízor či 
sedí v divadle. Lebo stále cez všetko 
vníma čím žijú ľudia čo ich trápi 
a snaží sa poznávať ako to ladí s Božou 

vôľou, s Božou pravdou. Niečo ako hovorí sv. Pavol: Rim 14,8  „lebo 
či žijeme, žijeme Pánovi, či umierame, umierame Pánovi. Či teda 
žijeme alebo umierame, patríme Pánovi.“ a 1Sol 5,10  „aby sme žili 
spolu s ním či už bdieme alebo spíme.“ Možno príliš teologické. No 
vo voľnom čase sa rád venujem niektorému z hore spomínaných 
koníčkov.  

Chceli by sme vedieť Váš názor na ekumenickú spoluprácu 
medzi jednotlivými cirkvami na Slovensku?  

Sú to vlastne dve otázky. Jedna sa týka ekumenickej spolupráce 
aká je a druhá aká by mala byť. Neviem, aspoň ja to tak cítim z danej 
otázky.  

Nuž aká je? Dobrá! Aká by mala byť? Ešte lepšia. Nič ľudské nie 
je tak dokonalé žeby sa nemohol ešte vylepšiť. Aj ekumenizmus hoci 
sa urobil veľký pokrok vo vzájomnom poznaní a rešpektovaní predsa 
je tu ešte priestor na vylepšenie. Keď si predstavíme, že na mnohých 
miestach ešte pred niekoľkými rokmi či pár desiatkami boli vzťahy 
zaťažené nenávisťou a dokonca bojom medzi jednotlivými vierovyz-
naniami. Dnes je to história a dúfam že aj v histórii to aj zostane. 
Teraz si spoluprácu predstavujem hlavne v spoločných modlitbách 
a spoločných úvahách nad slovom Božím. My so svojim ľudským 
úsilím jednotu nevytvoríme aj keby bola aká úprimná a keby sme sa 
ako usilovali. Zjednotiť nás môže jedine Kristus. Ľudia jednotu naru-
šili no nedokážu ju obnoviť. To dokáže len Kristus. Je to tak ako 
ľudia, prví rodičia a prostredníctvom nich celé ľudstvo, odvrátili sa 
od Boha,  pretrhli vzťah s Bohom a obnoviť ho nedokázali, dokázal 
to jedine Boh, prostredníctvom svojho Syna Ježiša Krista. Preto len 
pri Kristovi a s Kristom medzi nami je šanca pokročiť dopredu. 

 
Ďakujem za možnosť prihovoriť sa vám prostredníctvom vášho 

časopisu.  

Rozhovor s Jurajom Vallušom, farárom rím. kat. farnosti v Obišovciach 
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R o z p i s   s l u ž i e b   B o ž í c h 
Dátum Príležitosť Čas Miesto Poznámka 

28.9.2008  19. po Svätej Trojici 
8:00 Kysak + VP 

9:30 Obišovce 1M 15,1-6; Žid 11,1-3.7-10 

11:00 Trebejov   

5.10.2008  20. po Svätej Trojici 8:00 Suchá Dolina   

9:30 Obišovce Pam. posvätenia chrámu 

12.10.2008 21. po Svätej Trojici 

8:00 Drienovská Nová Ves + VP  
Poďakovanie za úrody zeme 

9:30 Obišovce   

11:00 Kysak   

14:00 Lemešany   

19.10.2008 22. po Svätej Trojici 9:30 Kysak Pam. posvätenia chrámu 

26.10.2008  23. po Svätej Trojici 9:30  Obišovce Inštalácia zborového farára 

27. - 30. 
10.2008 Reformačný týždeň 18:00 

Trebejov, Kysak,    
Obišovce,              

Drienovská Nová Ves 
- bude upresnený 

31.10.2008  Pamiatka reformácie 
17:00 Kysak   

18:00 Obišovce   

1.11.2008  Pamiatka zosnulých 
11:30 Kysak cintorín 

14:00 Obišovce cintorín 

2.11.2008 24. po Svätej Trojici 

8:00 Drienovská Nová Ves Jóel 2,11-14; 1Tes 5,1-8 

9:30 Obišovce   

11:00 Trebejov + VP 

14:00 Suchá Dolina   

9.11.2008 25. po Svätej Trojici 
8:00 Kysak Sof 3,8-17; Žid 3,12-14 

9:30 Obišovce   

11:00 Drienovská Nová Ves   

16.11.2008  26. po Svätej Trojici 
8:00 Trebejov Am 4,12-13; Zj 20,11-12 

9:30 Obišovce   

11:00 Kysak   

23.11.2008 27. po Svätej Trojici 9:30 Obišovce 
Spomíname na udalosti, 
ktoré sme v zbore zažili 
+ posedenie pri káve 

30.11.2008  1. adventná 
Začiatok cirkevného roka 

8:00 Drienovská Nová Ves Zach 9,9-10; Zj 5,1-5 

9:30 Obišovce   

11:00 Trebejov   

7.12.2008 2. adventná 

8:00 Kysak + VP; Jóel 3,2-5; Žid 10,35-39 

9:30 Obišovce   

11:00 Drienovská Nová Ves + VP 

14:00 Suchá Dolina + VP 

14.12.2008 3. adventná 

8:00 Trebejov + VP; Iz 29,17-19; G 3,21-26 

9:30 Obišovce + VP 

11:00 Kysak   

14:00 Lemešany + VP 

21.12.2008 4. adventná 9:30 Obišovce Detské bohoslužby 
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